

Paul Marleyn

Paul Marleyn is currently professor of cello at the University of Ottawa, having held the same position at University of Manitoba from 1997 to 2004. A Fulbright scholar at the New England Conservatory, he completed his training at Yale with Aldo Pariset. In the past two decades he has appeared as soloist, recitalist and chamber musician throughout Europe, Asia and North America. He has given masterclasses at the Royal Academy (where in 1994 he was elected an Associate), at Royal Northern College in Liverpool, at the Universities of Western Ontario, Alberta and McGill, and at Shen Yang, Jinan and Xian conservatories in Asia, and since 2000 he has served as Artistic Director of the Agassiz Chamber Players series in Winnipeg.

Paul Marleyn recorded Haydn's D major concerto for DRS TV in Switzerland in 1992, and subsequently embarked on a 10 city Swiss tour. His first disc *Russian Cello Sonatas* was released worldwide in 1993. He has since recorded for RCA Victor, CBC Records and CALA Records. This season he will be featured in two CD releases: on the CBC records label, and on his latest solo disc *From Jewish Life* on Signum records.



Paul Marleyn est professeur de violoncelle à l'Université d'Ottawa après l'avoir été à l'Université du Manitoba de 1997 à 2004. Boursier Fulbright au New England Conservatory, il a complété ses études à Yale auprès de Aldo Pariset. Ces vingt dernières années en Europe, en Asie et en Amérique du nord, il s'est produit sur scène comme soliste, récitaliste et chambriste. Il a donné des classes de maître à la Royal Academy (où en 1994 il a été nommé associé), au Royal Northern College à Liverpool, aux universités Western (en Ontario), McGill, à l'Université de l'Alberta ainsi qu'aux conservatoires Shen Yang, Jinan et Xian en Asie. Depuis l'an 2000, il est directeur artistique des Agassiz Chamber Players à Winnipeg.

Après avoir en 1992 réalisé l'enregistrement du *Concerto en ré majeur* de Haydn pour la chaîne de télé DRS en Suisse, Paul Marleyn a fait une tournée de dix villes dans ce même pays. Depuis le lancement international de son disque *Russian Cello Sonatas* en 1993, il a enregistré avec RCA Victor, CBC Records et CAIA Records. Cette saison, on le retrouvera sur deux nouveaux disques enregistrés sous étiquette CBC Records de même que sur son plus récent disque solo *From Jewish Life* sous étiquette Magnum.